
روز درختكاري 
شيوا نوروزي
   گزارش

فرص�ت خوبي 
بود تا ي�ك كار 
فرهنگي ديگر در ورزش ايران انجام شود. زنده  
نگه داشتن ياد و خاطره شهدا هدف مشتركي 
است كه باز هم باعث هم افزايي نهادهاي مختلف 
با محوريت سازمان بسيج ورزشكاران شده تا 
5هزار و 135 نهال به ياد شهداي ورزشكار در 
نق�اط مختل�ف كش�ورمان كاش�ته ش�ود. 
همزماني اعياد ش��عبانيه و هفت��ه منابع طبيعي، 
سازمان بسيج ورزشكاران را بر آن داشت تا در ادامه 
فعاليت هاي فرهنگي خود كاشت نهال را در دستور 
كار قرار دهد. از آنجا كه انجام اين پروژه فرهنگي – 
محيط زيس��تي اهداف مختلفي را دربر می گرفت، 
سازمان ورزش سپاه حضرت رسول  الله، ستاد اجرايي 
كنگره شهداي ورزش كشور، سازمان ورزش بسيج، 
وزارت ورزش، فدراسيون هاي ورزشي، منابع طبيعي 
و شهرداري ها پاي كار آمدند تا اين پروژه بزرگ به 

بهترين شكل ممكن به سرانجام برسد. 
    

پروژه فرهنگي كاشت 5هزار و 135 نهال از فدراسيون 
ووشو آغاز شد. روز گذش��ته اين فدراسيون ميزبان 
مسئولاني از جمله رئيس سازمان بسيج ورزشكاران 
بود و طي مراسمي، 72 اصله نهال درخت زيتون با 
پيام »صلح و ورزش« و به نيت 72شهيد كربلا غرس 
شد. صديقي، رئيس فدراسيون ووشو با تأكيد بر انجام 
برنامه هاي فرهنگي اظهار داشت: »انجام فعاليت هاي 
فدراسيون ووشو در راستاي مسئوليت هاي اجتماعي 
و حفظ مناب��ع طبيعي به صورت ج��دي پيگيري 
مي شود. اين دومين س��ال متوالي است كه مراسم 

روز درختكاري در محل فدراسيون برگزار مي شود 
و بايد آن را در سراس��ر كشور و هيئت هاي مختلف 
ترويج دهيم. قهرمانان جهان و آس��يا و كساني كه 
قرار است در بازي هاي آسيايي، ورلد گيمز، المپيك 
دانشجويان و مس��ابقات كوراش قهرماني آسيا در 
تاجيكستان شركت كنند در اين سنت حسنه شركت 
كردند. ورزش��كاران ما به اهميت مس��ئوليت هاي 
اجتماعي و اتفاقاتي كه در جامعه رخ مي دهد، توجه 
جدي تري دارن��د. اميدواريم اين مراس��م بتواند به 
آينده بهتر در راس��تاي حفظ منابع طبيعي كمك 
كند.«  فوتبالي ها هم از قافله كمك به محيط زيست و 
درختكاري جا نماندند. كاپيتان هاي دو تيم پيكان و 
نساجي مازندران به ياد شهداي ورزشكار در ورزشگاه 
دستگردي نهال كاش��تند. باشگاه فولاد خوزستان 
نيز چهار نهال نخل در ورزش��گاه فولاد غرس كرد. 
روز گذشته مشابه اين حركت فرهنگي در حاشيه 
ورزشگاه آزادي و در جريان ديدار استقلال – گل گهر 

در ليگ برتر نيز انجام شد. 
    

ترويج روحي��ه قهرماني و منش و مس��ير ش��هدا 
هدف بزرگي است كه سازمان بس��يج ورزشكاران 
در برنامه هاي خ��ود هم��واره مدنظر ق��رار داده و 
براس��اس آن فعاليت هاي فرهنگي - ورزشي خود 
را ت��دارك مي بيند. غرس نه��ال، تازه ترين اقدامي 
است كه با همكاري س��اير نهادها در جريان است. 
دكتر مهدي ميرجليل��ي، رئيس اين س��ازمان در 
گفت وگو با »جوان«، برنامه هاي پويش كاشت نهال 
به نيابت از شهداي ورزشكار را تشريح كرد: »مبناي 
فعاليت هايمان را انجام امور خدمات  محوري به نيابت 
از ش��هدا قرار داده ايم. برگزاري كمك هاي مؤمنانه 

و پوي��ش نذر خ��ون از جمله اين فعاليت  هاس��ت. 
كاشت بيش از 5هزار و 135 نهال به نيابت از شهداي 
ورزش كشور از ديگر اقدامات صورت  گرفته است. 
5 هزار شهيد ورزش��كار دفاع مقدس و 315 شهيد 
ورزشكار مدافع حرم مدنظر ما هستند. اين هم افزايي 
با همكاري وزارت ورزش، فدراسيون ها، هيئت هاي 
ورزشي و قهرمانان انجام شده است و روز گذشته در 
فدراسيون ووشو و ورزشگاه آزادي )در حاشيه ليگ 

برتر فوتبال( بخشي از اين مراسم به اجرا درآمد.«
نكته جال��ب اينك��ه در اج��راي اين طرح، مس��ائل 
زيست محيطي نيز مدنظر قرار گرفته است: »شهداي 
والامقام، س��روقامتان قله هاي پهلواني و جوانمردي 
هس��تند، اين نهال هاي ج��وان را به نيت ش��هداي 
ورزش��كار در خاك ايران قرار مي دهي��م و اميدواريم 
حال زمين با اين كار ارزش��ي و معنوي خوب ش��ود. 
در دس��تورالعمل هايي ك��ه اعلام كردي��م، توجه به 
زيس��ت بوم بودن نهال هاي نيز برايمان مهم اس��ت. 
علاوه  بر كاش��ت  نهال ها، نگهداري آنه��ا نيز اهميت 
دارد و نبايد به حال خود رها شوند. از آنجا كه كاشت 
درختان به ياد شهدا انجام مي شود بايد با رسيدگي هاي 
لازم براي محيط زيس��ت كش��ور آورده داشته باشد، 
به همين خاطر در اين كار سازمان منابع طبيعي نيز 
در اين امر خداپس��ندانه با ما همكاري دارد. نهال ها با 
توجه به زيست بوم هر استاني انتخاب شده و استان ها 
براي انتخاب نهال ها ب��ا منابع طبيعي، جنگل داري و 
شهرداري ها در ارتباط هستند و آنها مشخص مي كنند 
چه درختي متناس��ب با محيط  زيست ش��ان است. 
همچنين به صورت نمادين از خانواده شهدا براي حضور 
در اين مراسم در استان هاي مختلف دعوت  مي شود.«

رئيس سازمان بسيج ورزشكاران با تأكيد بر اهميت 

معرفي سيره شهدا و همكاري خانواده ورزش افزود: 
»براي برگزاري دومين كنگره ملي شهدا يك ستاد 
اجرايي و يك شوراي عالي كنگره داريم. در جلسات 
مختلف مرتبط با اين كنگ��ره كارگروه ها ايده هاي 
مختلفي براي انجام امور خيريه مطرح كردند؛ آزادي 
زندانيان به نيابت از ش��هدا و كمك هاي مؤمنانه از 
جمله آنها بود. محوريت همه فعاليت هايمان شهدا 
و معرفي س��يره و منش آنها به جوانان بوده اس��ت. 
عجين شدن ش��هدا كه قهرمانان ديروز هستند با 
قهرمانان امروز از اهداف فعاليت هاي ما هس��تند. 
وزير ورزش رئيس ش��وراي كنگره شهداس��ت، به 
همين خاطر در همه امور اهالي ورزش حضور پررنگ 
دارند. هم افزايي ويژه بين وزارت ، بسيج ورزشكاران و 
ديگر دستگاه هاي متولي ورزش برگزاري برنامه هاي 

فرهنگي را تسهيل كرده است.«
ميرجليلي در پايان صحبت هايش در خصوص تأثير 
اجراي طرح كاش��ت درخت به ياد ش��هدا در نسل 
جوان اظهار داشت: »به لحاظ معنوي كاشت درخت 
باقی الصالحات محسوب مي شود و در دين اسلام بر 
آن بسيار سفارش شده است. از بعد اجتماعي نيز هر 
نهالي كه در جاي جاي كشور كاشته شود به سلامت 
مردم و محيط زيست كمك خواهد كرد. جلوگيري 
از سيل، كنترل دماي زمين، ش��رايط آب وهوايي و 
كمك به بقاي گونه هاي حيوانات همگي از مزاياي 
درختكاري اس��ت. از همه مهم تر اينكه ش��ادابي و 
سرس��بزي را براي انس��ان ايجاد مي كند. مردم به 
خاطر كسب نشاط و طراوات به بوستان ها و طبيعت 
مي رون��د. بنابراين با در نظر گرفت��ن ابعاد معنوي، 
اجتماعي و محيط زيس��تي تلاش مي كنيم با اين 

حركت به ياد شهدا اتفاقي بزرگ را رقم بزنيم.«
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فريدون حسن

دنيا حيدري

فرار وزنه برداران از تست دوپینگ
 مأمور دوپينگ شهر به شهر 

دنبال ورزشكاران مظنون می رود! 
فرار ورزشكاران از دست مأموران نادو خبري بود كه ديروز در رسانه ها دست 
به دست مي چرخيد. نكته جالب توجه اينكه ورزشكاران يك رشته خاص 

بيشترين آمار روبه رو نشدن با مأمور نادو را داشتند. 
انتشار اين خبر ناخودآگاه نگراني ها را به سمت وزنه برداري برد، جايي كه سابقه 
مثبت شدن تست دوپينگ شان زبانزد خاص و عام است و با توجه به شرايط 

خاصي كه بر فدراسيون و تيم هاي ملي حاكم است بايد نگران هم بود. 
مأمور زن ضددوپينگ از جمعه به ايران سفر كرده و سراغ تمام ورزشكاراني 
مي رود كه نام شان در ليست قرار دارد. در ليست او نام تعدادي از وزنه برداران 
ملي پوش  قرار دارد و برخلاف دفعات قبل كه از وزنه برداران خواسته مي شد 
به محل فدراسيون بيايند تا از آنها تست دوپينگ گرفته شود، اين بار مأمور 
خودش به خانه وزنه برداران می رود تا از آنها تست بگيرد كه متأسفانه مانند 
دفعه قبل با غيبت ورزشكاران يا آدرس هاي اشتباه روبه رو شده، اتفاقي كه 

اصلاً براي آينده ورزش و ورزشكاران ايران خوب نيست. 
او ابتدا در تهران بود و سپس به كرج رفت. ديروز به اصفهان رفت و پس از آن 
راهي كرمانشاه و تبريز مي شود تا از وزنه برداران مدنظر خود تست بگيرد. در 
ليست اين مأمور، علاوه بر وزنه برداران مرد، وزنه برداران زن هم وجود دارد. 
البته اين مأمور ضددوپينگ سراغ رشته هاي ديگر هم رفته است و اصرار 

دارد بدون اطلاع قبلي اين كار انجام شود. 
ايسنا در اين خصوص نوشت: »ورزشكاران روزهاي حساسي را پشت سر 
مي گذارند. براي مثال بيش از سه نمونه دوپينگ مثبت در رشته وزنه برداري 
مي تواند منجر به حذف وزنه برداران ايران در المپيك پاريس شود و اين اتفاق 
زنگ خطر را براي اين رشته به صدا درآورده كه ورزشكاران هر لحظه بايد 

آماده دادن تست دوپينگ باشند.«
اما اينكه حضور افسر زن آژانس بين المللي ضددوپينگ در ايران و نمونه گيري 
او در خانه ورزشكاران تا چه ميزان مطابق قوانين بين المللي است، سؤالي بود 
كه ذهن همه را به خود مشغول كرده، سؤالی كه شاركي، قائم مقام دبيركل 
ستاد ملي مبارزه با دوپينگ در پاس��خ به آن مي گويد: »ورزشكاران زماني 
كه وارد ليست RTP مي شوند از آنها در زمان خارج از مسابقات نيز تست 
دوپينگ گرفته مي شود كه نمونه گيري هاي صورت گرفته فعلي مربوط به 
فدراسيون هاي جهاني است و هر فدراسيون برخي ورزشكاران ايراني را در اين 
ليست قرار داده است و همانند ايران نادو كه سالانه تست گيري دوپينگ انجام 
مي دهد، اين اقدام از سوي فدراسيون هاي جهاني نيز مدنظر قرار مي گيرد.«

وي در ادامه به ايسنا گفت: »فعاليت هاي مربوط به تست دوپينگ از سوي 
فدراسيون هاي جهاني به آژانس بين المللي كنترل دوپينگ )ITA( به 
عنوان پيمانكار واگذار شده است و با هماهنگي اين شركت، افسر زن كنترل 
دوپينگ روسي، مأمور انجام نمونه گيري  است. او از جمعه هفته گذشته به 
ايران آمده و هر ورزشكاري در رشته هاي مختلف اعم از شنا، وزنه برداري، 
تكواندو، دوچرخه سواري و ديگر رشته ها كه در ليست RTP قرار دارد، مورد 

نمونه گيري قرار مي گيرد.«
وي با بيان اينكه براساس همان آدرسي كه از سوي ورزشكاران در سامانه 
مديريتي و نظارتي مبارزه با دوپينگ )ADAMS( ثبت ش��ده به محل 
مربوطه مراجعه مي شود، گفت: »اگر آدرس مربوطه اشتباه باشد يا ورزشكار 
در محل حضور نداشته باشد، به منزله تخلف ثبت آدرس تلقي مي شود و 
تا دو بار به ورزش��كاران در اين زمينه فرصت داده ش��ده و اگر در بار سوم 
مراجعه باز هم افس��ر كنترل دوپينگ موفق به اخذ نمونه گيري نش��ود، 
ورزشكار مشمول تخلف 2 و ۴ دوپينگ ش��ده و به صورت مستقيم با دو 
سال محروميت مواجه مي شود. اين اقدام در راستاي كنترل دوپينگ در 
زمان هاي خارج از مسابقه است و هر زماني كه نماينده ITAمي آيد از تمامي 
ورزشكاران ليست RTP نمونه اخذ مي كند و نماينده زن روسي تا پايان 
هفته جاري در ايران حضور خواهد داشت و نمونه گيري ها نيز ادامه دارد. 
در اين خصوص فدراسيون هاي جهاني طرف حساب  ورزشكاران و براساس 

آنچه ايميل شده موظف به ثبت آدرس هستند.«
با توجه به صحبت هاي شاركي، فدراسيون هاي داخلي هيچ نقشي نمي توانند 
در اين مسئله داشته باشند و همين موضوع نگراني ها را افزايش مي دهد، 
چراكه حالا ورزشكاران به صورت مستقيم با فدراسيون هاي جهاني طرف 
هستند و كوچك ترين اهمال و اطلاعات غلط منجر به محروميت آنها از حضور 
در رقابت هاي بين المللي مي شود. اتفاقي كه وزنه برداري ايران قبلًا ضربات 
مهلكي بابت آن خورده و حالا هم با توجه به نوع برخوردي كه وزنه برداران 

ايران با مأموران كنترل دوپينگ دارند بعيد نيست دوباره تكرار شود.

كاشت 5 هزار و 135 نهال به نيابت از شهدا در هفته درختكاري

ياد سروقامتان شهید ورزش همیشه سبز مي ماند

از تجربیات ورزشي روسیه استفاده مي كنیم 
لوان جاگاريان، سفير روسيه در ايران با حضور در وزارت ورزش و جوانان 
با سيدحميد سجادي ديدار و گفت وگو كرد.  سيدحميد سجادي در اين 
ديدار با ابراز خوشحالي از حضور سفير روسيه در وزارت ورزش و جوانان 
اظهار داش��ت: »يكي از بهترين كارهايي كه مي توانيم انجام دهيم، اين 
است كه توافقات قبلي صورت گرفته بين وزارت ورزش و جوانان ايران 
و وزارت ورزش روس��يه را عملي كنيم. نه تنها در رش��ته هاي كشتي و 
وزنه برداري، بلكه در بسياري از رشته هاي ديگر اين آمادگي وجود دارد كه 
بتوانيم همكاري هاي مشترك را انجام دهيم. كشور روسيه در رشته هاي 
زمستاني سرآمد دنياست و ما مي توانيم از علم و تجربيات روسيه استفاده 
كنيم.« لوان جاگاريان سفير روسيه هم گفت: »دو كشور ايران و روسيه 
علاوه بر همكاري هاي مش��ترك و تفاهمنامه هاي مختلفي كه در ساير 
حوزه ها با يكديگر دارن��د در حوزه ورزش ني��ز مي توانند همكاري هاي 
مشترك زيادي انجام دهند، قطعاً تمام پيشنهادات حميد سجادي را به 

صورت مكتوب به وزارت ورزش روسيه اعلام خواهيم كرد.«

خشن ترين درگیري تاريخ فوتبال
ليگ فوتبال مكزيك شنبه شب شاهد بزرگ ترين و دلخراش ترين درگيري 
تاريخ هواداران بود كه طبق آخرين اخبار از رسانه هاي اين كشور 2۴ كشته به 
همراه داشته است. سياه ترين روز فوتبالي براي هواداران اين ورزش در بازي 
اطلس و كويرتارو مكزيك رخ داد. درگيري و اغتشاشات در ورزشگاه تا جايي 
بالا رفت كه بازي متوقف شد و نيروهاي امنيتي كنترل اوضاع از دست شان 
خارج شد. شنيده مي شود صدها نفر در اين درگيري ها مصدوم و مجروح 

شدند و صحنه هاي دلخراشي از درگيري هواداران دو تيم منتشر شد. 

فاصله رئال در صدر بیشتر شد
در ادامه رقابت هاي لاليگا، شنبه شب رئال مادريد در برنابئو ميزبان رئال 
سوسيداد بود و با نتيجه ۴ بر يك به پيروزي رسيد. در اين بازي كاماوينگا، 
لوكا مودريچ، كريم بنزما)پنالتي( و آسنس��يو براي رئال مادريد گلزني 
كردند. رئال با اين برد فاصله خود در صدر جدول لاليگا را افزايش داد. 
شاگردان آنچلوتي با اين برد قاطع 63 امتيازي شدند و با سويا رده دومي 

هشت امتياز فاصله گرفتند و يك گام به قهرماني لاليگا نزديك شدند.

والیبال سال سختي را پیش رو دارد

دختران هندبال ايران آماده مصاف با قزاقستان
شانزدهمين دوره مسابقات هندبال قهرماني آسيا دختران از       خبر
امروز به ميزباني قزاقستان آغاز مي شود. در حالي كه قرار بود 
تيم ملي ايران در اولين ديدار خود روز دوشنبه به مصاف ازبكستان برود با يك تغيير در برنامه 
مسابقات، ميزبان اين مسابقات اولين حريف ايران خواهد بود. ايران سه شنبه 17 اسفند ماه به 
مصاف قزاقستان مي رود. ملي پوشان ايران در دومين مسابقه پنج شنبه مقابل هند قرار مي گيرند 
و روز شنبه آينده سومين بازي خود را مقابل تايلند برگزار مي كنند. ازبكستان هم آخرين حريف 
دختران هندبال ايران است كه يك شنبه مقابل تيم كشورمان قرار مي گيرد.  شهرزاد نصوحي، 
سيده ليلا حسيني، هديه ويسي، معصومه قنبري، هانيه كريمي، غزل عادلي، مرضيه قاراخاني، 
مبينا حسن نژاد، مهربان بدوي، نگار زنده بودي، مائده شهبازي، سارا موسي زاده، هستي دوخايي، 

الناز يارمحمدي، آرزو بهمني و فاطمه مريخ ملي پوشان اعزامي به اين مسابقات هستند. 

رقابت هاي تكواندو جام باشگاه هاي 
فريدون حسن

      بازتاب
آسيا در بخش مردان با قهرماني 
لوازم خانگي كن به پايان رسيد و 
قهرمان ازبكستاني المپيك عنوان فني ترين تكواندوكار را از آن خود 
كرد.  يازدهمين دوره رقابت هاي تكواندو جام باش��گاه هاي آسيا با 
حضور 1۰6 تكواندوكار در قالب 17 تيم از 11 كشور ايران، هند، عراق، 
ازبكستان، قزاقستان، افغانس��تان، اردن، عمان، پاكستان، امارات و 
پناهندگان به ميزباني فدراسيو ن تكواندو ايران در خانه تكواندو آغاز 
شد كه در پايان مردان تكواندو لوازم خانگي كن همانند تيم بانوان اين 
باشگاه عنوان نخست را كسب كردند.  اين تيم با يك طلا، پنج نقره، 
دو برنز و ۴۴1 امتياز روي سكوي قهرماني ايستاد و جام قهرماني را 
بالاي سر برد. فرمانيه با سه طلا، يك نقره و ۴36 امتياز نايب قهرمان 
شد و ازبكستان »الف« با يك طلا، يك برنز و در مجموع 15۸ امتياز 
سوم شد. تيم دوم ازبكستان هم با يك طلا، يك برنز و 15۴ امتياز در 
مكان چهارم ايستاد. در پايان هم عنوان فني ترين تكواندوكار به اولبك 

رشيدتوف از ازبكستان تعلق گرفت و محمدرضا زوار، سرمربي تيم 
لوازم خانگي كن به عنوان بهترين مربي معرفي ش��د. حسام الدين  
كاتب از )اردن(، ابوالفضل خدايي و ابراهيم خاوري هر دو از ايران به 
عنوان بهترين داور انتخاب شدند. جام اخلاق هم به تيم تكواندو هند 
اهدا شد و سيد فهدشاه از پاكستان به عنوان بهترين سرپرست معرفي 
شد.  در پايان اين مس��ابقات ماهر ماگابله، ناظر فدراسيون جهاني 
تكواندو با اشاره به س��طح بالاي رقابت ها به مهر گفت: »با توجه به 
غيبت تكواندوكاران در رقابت هاي مختلف قاره اي و جهاني طي دو 
سال گذش��ته، تورنمنت بين المللي تهران فرصت مناسبي بود تا 
ورزشكاران بتوانند شروع خوبي براي بازگشت به عرصه مسابقات 
داشته باشند. حضور قهرمانان المپيكي و جهاني و تورنمنت ديده در 
اين رقابت ها باعث شد سطح فني رقابت ها خيلي خوب باشد. البته در 
بخش بانوان اميدواريم در سال هاي آتي كشورهاي مختلف شركت 
كنند، چراكه در اين دوره بيشتر ش��بيه رقابت هاي كشوري بود تا 

تورنمنت، ولي در بخش آقايان رقابت هاي خوبي برگزار شد.«

رقابت هاي تكواندو قهرماني باشگاه هاي آسيا
جام مردان هم به »كن« رسید

معرف��ي امي��ر خوش خبر ب��ه عنوان 
حامد قهرماني

    چهره
سرپرست تيم ملي واليبال از آن دست 
خبرهايي بود كه كمتر توقع شنيدنش 
را داشتيم. با اين حال سرپرست جديد همراه با سرمربي تيم ديروز با 
رئيس فدراسيون ديدار كردند، ديداري كه براي بررسي برنامه هاي 
پيش رو انجام ش��د. خوش خبر بعد از اين ديدار گفت: »با توجه به 
برنامه هايی كه بهروز عطايي براي آمادگي هرچه بيشتر تيم ملي در 
سال پرترافيك واليبال ايران در نظر گرفته ، مقرر شد اسامي بازيكنان 
دعوت شده به اردوي تيم ملي پس از پايان ليگ برتر واليبال مردان از 
سوي سايت فدراسيون اعلام ش��ود. بازيكنان دعوت شده به 
اردوي تيم ملي كه در ليگ مش��غول بازي هستند بايد 
پس از استرحت كافي در ايام نوروز از 16 فروردين با 
حضور در كمپ تيم هاي ملي واليبال در فدراسيون 
خود را به كادر فني معرفي كنند. با توجه به اينكه 
سالي بس��يار س��خت پيش رو داريم، مقرر شد 
افرادي ك��ه 16 فروردين ماه ب��ه هر دليلي در 
تمرينات حاضر نشوند از اردوي تيم ملي كنار 
گذاشته ش��وند. البته به جز بازيكناني كه از 
ابتداي سال در ليگ هاي اروپايي بازي كردند 
و با تيم هاي باشگاهي خود قرارداد دارند كه 
آنه��ا باي��د پ��س از پاي��ان مس��ابقات 
باشگاه هاي شان با هماهنگي كادر فني تيم 
ملي بلافاصله در اردوهاي تيم ملي حضور يابند.«

ناكامي پی اس جی در حضور ستاره ها
بازيكن تعويضي نيس سومين شكست فصل 
 پاري سن ژرمن را رقم زد تا شوك جديدي 
به صدرنشين ليگ فرانس��ه وارد شود. در 
آليانس ريوريا همه منتظر گلزني ستاره هاي 
پاری سن ژرمن بودند، ولي اندي دلورت اتفاق 
ديگري را رقم زد. گل دقايق پاياني دلورت 
آب سردي بر پيكر پاريسي ها بود. پوچتينو 
هنوز نتوانسته براي استفاده از توانايي هاي 
مسي راهي پيدا كند. اين باخت تيم متمول 
را 62امتيازي نگه داشت، ولي جمع امتيازهاي نيس را به ۴9 رساند تا اين 
تيم به رده دوم جدول صعود كند )قبل از ديدار مارسي – موناكو(. دو بازي 
قبلي سن ژرمن و نيس با تساوي بدون گل تمام شده بود، ولي دلورت به اين 
روند پايان داد. جدال دو تيم سرد و بي روح و با حداقل موقعيت گل تمام شد 
و در شبي كه كيليان امباپه محروم بود، نه ليونل مسي كاري انجام داد و نه 
نيمار. شب بي ثمر آنها در حالي سپري شد كه چهارشنبه شب پاريسي ها در 

مادريد جدالي سخت با رئال در پيش دارند.
مهاجم��ان پی اس جی وضعيت خوب��ي ندارند و به  رغم دس��تمزدي كه 
مي گيرند، نتوانسته اند خط حمله اي آتشين تشكيل دهند. نيمار كه در 
مصاف با نيس حسابي عصباني بود در 1۸ بازي كه انجام داده تنها چهار گل 
به ثمر رسانده است. در صورت ادامه اين روند بازيكن برزيلي ضعيف ترين 
فصل خ��ود را در كارنامه كاري اش ثبت خواهد ك��رد. پوچتينو علاوه  بر 
موضوع ضعف تهاجمي و دفاع متزلزل تيمش بايد نگران ديدار برگشت 
با كهكشاني ها هم باشد، چراكه برد يك بر صفر بازي رفت تضميني براي 
صعود به يك چهارم نهايي ليگ قهرمانان نيست. پاري سن ژرمن فاصله 
زيادي با ديگر مدعيان فرانس��ه دارد، اما طي س��ه بازي، دو شكست در 
لوشامپيونه نصيب مدعي اصلي شده اس��ت. جبران فاصله 13امتيازي 
اگرچه براي تيم هاي ديگر سخت و دست نيافتني محسوب مي شود، ولي 
ژرمن ها اگر در باد اين فاصله بخوابند و سروساماني به وضعيت خود ندهند 

بايد منتظر نتايج تلخ تر و ناكامي هاي ديگر هم باشند. 
مترجم: شيوا نوروزي

نيك سِد

ديلي ميل

به اسم خصوصي سازي به كام دولت 
پيشتر، هرازچندگاهي مديران عامل دو باشگاه بودند كه كاسه گدايي به دست 
مي گرفتند براي خالي كردن جيب مردم و حالا اين روش قرار است تحت 
عنوان خصوصي سازي انجام شود، يعني خالي كردن رسمي جيب هواداري 
كه بدون شك و ترديد حاضر است هر كاري براي موفقيت تيمش و خروج 
آن از بحران هاي مالي انجام دهد، خصوصاً حالا كه زخم خورده حذف از ليگ 

قهرمانان آسيا نيز هست، آن هم به جهت عدم دريافت مجوز حرفه اي. 
خصوصي س��ازي بي ش��ك مي تواند تأثيرات مثبت بی ش��ماری براي 
سرخابي هاي پايتخت داشته باشد و كمترين فايده آن نيز خروج اين دو 
تيم از مالكيت دولت است و برچيده شدن بساط تبعيضي كه اين راستا 
طي سال هاي گذشته شاهد بوديم. با وجود اين نمايشي كه طي روزهاي 
گذشته به راه افتاده و ادامه داس��تان هزار و يك شبي است كه سال ها 
پيش سناريو آن به رشته تحرير درآمده بود، كوچك ترين شباهتي به 
واگذاري پرسپوليس و استقلال به بخش خصوصي ندارد و اين مهم ترين 
مسئله اي است كه ابهامات در خصوص خالي شدن جيب هواداران دو 

تيم را بيشتر و بيشتر مي كند!
بازي كردن در زمين هوادار كوچك ترين مفهومي ندارد، وقتي تنها قرار 
به واگذاري تنها 1۰ درصد سهام به اين گروه است و با در دست داشتن 
اين ميزان سهام عملاً كوچك ترين نقشي نمي توان در اداره پرسپوليس و 
استقلال داشت، اما عدم شفاف سازي در خصوص اموال، دارايي ها و حتي 
بدهي هاي دو تيم كه قاعدتاً براي حضور در صفحه نارنجي بورس بايد 
به طور كامل ارائه داده شود مسئله ديگري است كه اين سؤال را مطرح 
مي كند كه چطور سرخابي هاي پايتخت بدون انجام روند شفاف سازي 

وارد مرحله پذيره نويسي شده اند!
هرچند گفته مي شود دو تيم تقريباً آمار دارايي هاي شان را ارائه داده اند، 
اما اين با آنچه پيشتر رئيس سازمان خصوصي سازي در زمينه مشخص 
نبودن تكليف سند آپارتمان پرسپوليس و سند 7۴هزار دلاري مطرح كرده 
بود در كنار گلايه هاي ابتدای هفته مديرعامل استقلال در خصوص آمار 
دارايي هاي اين تيم كه در نظر گرفته نشده و باعث پايين آمدن قيمتي كه 

روي آبي پوشان گذاشته اند شده است همخواني ندارد. 
مسئله زير سؤال بردن خصوصي سازي و واگذاري دو تيم نيست. مسئله 
امروز عدم شفافيت و ابهامات بسياري است كه به رغم استارت پذيره نويسي 
كه اتفاقاً گفته مي شود با اشكالات فني صداي بسياري را درآورده است هنوز 
نتوانسته باورپذير باشد، اما نه  فقط چون سال هاست كه گام هايي در اين 
راستا برداشته و شعارهايي داده شده كه هرگز به نتيجه نرسيده، بلكه از آن 
جهت كه حتي امروز كه كار تا پاي پذيره نويسي هم پيش رفته، ابهامات به 
اندازه اي است كه نمي توان قبول كرد اين روند قرار است به نتيجه اي مثبت 
بينجامد، وقتي هيچ ش��فافيتي در خصوص آن وجود ندارد و همه آنچه 
شنيده مي شود پيش بيني احتمالاتي است كه مي تواند محال باشد يا اما و 

اگرهايي غيرقابل توجيه! 
تأكيد بر اينكه قرار نيس��ت س��هامداران سودي نصيب ش��ان شود، اما 
سال آينده بي شك ش��رايط مي تواند متفاوت تر باشد يا اشاره به اينكه 
پرسپوليس در روزهاي آينده مداركی نسبت به مستندات و دارايي هايش 
را در س��ايتي كه بايد بارگذاري مي كند و گله آبي پوشان از اينكه همه 
اموال شان مورد محاسبه قرار نگرفته يا حتي حرف هاي ضمني كه خبر 
از فرار مالياتي دو تيم، آن هم بعد از سال ها دارد، همه و همه ابهامات و 
موضوعاتي است كه بايد در خصوص آن شفاف سازي مي شد تا واگذاري 

دو تيم و پذيره نويسي سهام آنها باورپذير باشد، اما ... 
اما اين اتفاق رخ نداد تا آنچه امروز به نام خصوصي سازي شاهد آن هستيم 
بيشتر شبيه به همان كاسه گدايي باشد كه هرازچندگاهي مديران عامل 
دو تيم براي پر كردن جيب خود مقابل هوادار مي گرفتند، نه واگذاري 
كه به معناي واقعي خصوصي سازي باشد و خارج شدن دو تيم از مالكيت 
دولت. با اين تفاوت كه اگرچه ماهيت داستان همان دراز كردن دست 
جلوی هوادار است، اما حالا با مطرح شدن پذيره نويسي و رفتن نام دو تيم 

در صفحه نارنجي كار تنها در ظاهر اصولي تر و رسمي تر شده است! 
اما آيا اين به راستي همان روند خصوصي سازي اصولي است كه مي تواند 
پرسپوليس و اس��تقلال را از بحران هايي كه سال هاست با آن دست به 

گريبانند، برهاند!
 رسيدن به پاسخ با نيم نگاهي به اتفاقات و حتي صحبت هاي خود آقايان 
آنقدر سخت نيست كه نياز به كنكاش داشته باشد و روشن تر از روز است.


